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TEATRUL DE COMEDIE 

În strada Măndineşti s-a lăsat o tăcere d e  m ormînt. 
Ecour i le  trecutei sta g i u n i  s-au stins parcă fără efect. 
Turneul teatrului în Costa Rica, deşi nu a trecut neobservat, 
n-a reuşit sa spulbere impresiile negative, rezervele ori, 
numai, indiferenta cu care a fost primit spectacolu l  Ce ne 
facem fără Wil l i  de George Astaloş, a ici ,  acasă, la data 
premiere i .  Nu a reuşi t  n ic i  să umple  g o l u l  unor  să l i  
dezolante; fie că  întoarcem privirea către începutul acestui 
an, fie ceva mai înapoi, publicul pare să cam fi uitat drumul 
·s p re "Comedie" .  C i n e  sau ce 1-a îndepărtat? Col iv ia 
nebunelor este s ingurul spectacol care a mai ţ inut afişul ,  

Cine credeţi că a generat 
confl ictu l?  

SANDA TOMA: Îmi permit să vă sugerez o imagine: am 
văzut, cînd eram într-un turneu prin părţile Moldovei intr-o 
vreme cind situatia era destul de mizeră, un b�ietel răsfătat: 
intr-o mină i se topea ciocolata, care pe atunci era o raritate, 
i a r  in cea la ltă mină i se topea ing hetata. M uşca d i n  
amîndouă, d a r  m a i  m u l t  dădea p e  jos, şi zbiera, aproape 
tirindu-se, că mai vrea şi sirop. Cei care au inceput să-i "facă 
atmosferă" d-lui Giurchescu au fost cei răsfătati: cei tineri, 
care au plecat în străinătate; cei care s-au polarizat în jurul 
tînăru lui  regizor Alexandru Darie. El este asemănător cu 
băietelul despre care v-am vorbit. 

S-a insistat mult pe conflictul dintre generatii. Cei de la 

u lt ima premieră a teatr u l u i  a venit  d u p ă  u n  an de la  
precedenta. Ce  s-a întîmplat în  tot acest răstimp? 

Dacă în faţa casei de bi lete a fost destul de multă l in işte în 
această stagiune, în interiorul teatrului  frămîntările, stările 
tensionale ş i  confl ictuale au atin s  parox i s m u l .  Trupa 
Teatrului de Comedie, .vestită odinioară pentru unitatea sa, 
este acum măcina.tă ;ş i  divizată în b iseri cuţe, grupur i ,  
grupări, regrupări şi sindicate. Oamenii se  evită. Dacă se 
întîlnesc, nu se salută. , .��tori care sînt împreună, în acest 
teatru, de ani buni de zi'le, efi(rmai vor să ştie unii de alţii . 

Ministerul Culturii au căutat astfel să aplaneze, să dea un 
caracter elegant acestei viituri de defecte umane care a tîşnit 
în Teatrul de Comedie. 

Este vorba de o dorintă năucă, dementă, patologică de a 
pune mina pe putere, fără să se întrebe cineva vreodată, cum 
nu se întreba nici copilul cu inghetata, ciocolata şi siropul, 
dacă acelea cad pe jos sau ajung în burta lui .  Ajunşi în 
consiliul artistic al teatrului, larina Demian şi Vladimir Găitan 
au început "să facă valuri", în absenta lu i  Glurchescu din 
tară. 

CANDID STOICA: Părerea mea este că ei sînt un grup care, 
folosindu-se de bunăvointa noastră şi a cîtorva oameni de la 
minister şi primărie şi de nedorlnta multora din teatru de a se 
impl ica  într-un confl ict,  a u  p rofitat, denigrînd în voie:  
directiunea, colegii. Ce doresc ei? Să schimbe directorul. 
Scenariul ăsta este! La baza lui se află citiva colegi bolnavi 
de ambitie, ba chiar şi uni i  mînuiti de ·persoane din afara 
teatrului, care vînează această directie. Este vorba deci de 
două grupuri distincte care·în anumite momente - de criză -
se unesc. Este grupul lui Al. Darle; prima "gaşcă" din teatrul  
acesta, vestit prin faptul că aici  nu existau bisericuta. Venind 
aici, el şi-a făcut un grup cu care credea că lucrează mal bine. 
Alt grup s-a constituit u lterior. Grupul "larlna Demian -
Vladimir Găitan"; ei voiau pur şi simplu directia. 

"Unora le place puterea! "  
LUCIAN GIURCHESCU, director: Domnului Alexandru Darle, 

un băiat tînăr, se spune talentat, care a avut şi succes, dar 
care este fantastic de veleitar (imediat după revolutie a fost 
preşedintele comitetului revolutionar din teatru), i-a plăcut 
puterea şi voia să dicteze; nu să conducă, nu să răspundă 
pentru asta. Eu aş fi fost un perfect director pentru anur iti 
oameni din teatru dacă aş fi devenit un fel de vechii, supus şi 
fără pretentii. Înainte, domnului Alexandru Darle 1 s-ar fi 
cerut m u lt mai m u l t  decît s ă  v i n ă  cu un s ucces d i n  
străinătate. Dar a m  devenit liberi ş i  putem dintr-o dată să fim 
tot ce vrem. E pur şi simplu o lipsă de autoritate. Nu vă 
supărati, dar asta s-a întîmplat în toate teatrele; legile 



RomAniei slnt strimbe şi proaste. Noi nu trăim nici in 
capitalism, nici tn comunism, nici in piaţă liberă, nici in piaţă 
inchisi. Noi trăim intr-o aiureală. Problema teatrelor noastre 
este următoarea: colectlvele lor s-au format pe parcurs; mal 
bine sau mal rău. ŞI Bellgan, care a fost primul director; şi 
eu, al doilea, fi Stănculescu, care a fost al treilea, am angajat 
fi oameni buni, fi oameni mal putin buni; şi "caractere", şi 
oameni llpsiJI total' de caracter. După revoluţie s-a intimplat 
un fenomen pe care nimeni nu 1-a bănuit: noi credeam că 
sintem mai buni; dar purtam nişte măşti şi, ultindu-ne unii la 
aiJII, ni se părea că sintem ase�ănători; pentru că măştile ne 
ascundeau fată·de Putere, faţă de Securitate, de opreslune şi 
chiar tap ·de noi Tnflne. Cum am dat jos aceste măşti, am 
constatat că sub ele erau chipuri foarte diferite. Ce s-a mal 
intimplat? Prin libertatea cuvintului s-a înţeles libertatea de a 
calomnia. Vreau să vă spun că dacă aş fi fost calomniat, cu 
aceeafl perseverenţă fi stîngăcie, intr-o tară apuseană - in 
Danemarca, unde locuiesc -, la ora asta aş fi milionar; dar in 
dolarii pentru că af fi făcut proces şi aş fi cîştigat o grămadă 
de bani. CiJI directori pufl după revoluţie mai sint astăzi la 
conducere? Mal sint eu şi mal este domnul Andrei Şerban.*) 
Ceilalti s-au schimbat de două sau de trei ori. in ultimii trei 
ani au fost mal multe schimbări de ditectori in Bucureşti decit 
in douăzeci d& ani înainte. Poate că e bine, nu ştiu. Dar 
modul Tn care au fost aJungeti oameni de calitatea lui Vlad 
Mugur este ruflnos. Lozinca "Nu ne vindem tara", din 
păcate, este foarte generalizată, şi Invidia - foarte bine 
speculati, in continuare. Cel veniţi din Apus, noi adică, 
sintem oameni care avem dolari, chipurile; fi atunci e foarte 
Ufor să speculezl aceste lucruri şi să lnciţi oamenii la revoltă. 
Doamna larlna Demlan şi cu domnul Vladimir Găitan au vrut 
să fie directori. Simplu. Nu există nici o altă explicaţie. Au o 
perseverenp absolut demnă de Invidiat; eu n-aş putea să-I 
caut unul om nod in papură dimineaţa, la prinz şi seara, 
•) Intre tlmp, Andrei Şerban a demisionat de la dlreclia Teatrului Nalionai (n.r.) 

Inventind tot felul de acuze. 

La data realizării anchetei n-am putut Intra in posesia 
tuturor declaratiilor. Din partea ... opozitiei: Al. Darle nu era 
in tară; Vladimir Găitan, deşi in Bucureşti, a fost de negăsit; 
Magda Catone a acceptat initial, dar in ziua fixată pentru 
discutie a renuntat. 

LUCIAN GIURCHESCU: N-am nimic să le reprofeZ pe 
durata cit l-am lăsat să-mi tină locul, afară de faptul că le-a 
plăcut prea tare puterea şi au crezut că asta �ste ceea ce vor. 
Le-aş mai putea reproşa faptul că nu au fost fair. 

Eu ain un contract in care se precize&ză clar că stau numai 
şase luni pe an in ţară, Iar în restul timpului aranJăm, prin 
consiliul artistic, ca, pe rind, cite unul, să-mi tină locul artiştii; 
Iar administrativ - directorul tehnic. Cit timp a fost doamna 
Sanda Toma nu s-a intimplat nimic. Cind a fost domnul 

. Popescu-Udrlşte nu s-a întîmplat nimic. O dată cu doamna 
Demlan, urmată de domnul Găltan, a inceput scandalul • 

. Pentru că directoarea adjuncti, Beatrlce Costlnescu, era o 
fată tînără ş_i frumoasă şi n-a vrut să fie servltoarea· lor (aşa 
cum credeau el că _ţrebule). Din acest motiv mi-au cerut s-o 
dau afară. Eu am alte păreri: .un tînăr trebuie ajutat, nu 
"bătut" - asta ştim cu totii să facem. 

SANDA TOMA: De ce a fost terfeliti in aşa hal fata aceea? 
Era Incapabilă, desigur... (sic!); altcineva trebuia să-I la locul 
ca director adjunct. Una din acuze a fost că ea, absolventi 
de Politehnică, deci lnglneră, nu are nici o calitate să se 
ocupe de problemele artistice ale teatrului. Dar in perioada 
respectivă au fost lăsatl anume pentru asta Jarlna Demlan şi 
Vladimir Găitan. Dacă .nu au reuŞit să .obtlnă ce doreau, 
măcar au devenit lideri de sindicat. Au reuşit nu· ştiu cum să 
se afilieze la sindicatul domnului luga. Acum au calitate 
oficială; înjură oficial. Şi umplu avizlerul cu "cearşafuri" la 
care domnul Giurchescu este obligat să răspundă. 

CANDID STOICA: Şi-au făcut un sindicat cu treizeci de 
membri, din care numai opt sint actori. Avem şi noi intentia 
să refacem vechiul sindicat al Teatrului de Comedie; lista 
noastră numără douăzeci de actori. 

SANDA TOMA: lşl pune cineva problema că "Sindicatul 
(acesta) Liber Independent" din Teatrul de Comedie, pe care . 
I-au făcut el, e format in majoritate din tehnicieni, femel de 
sală1 garderoblere? El bine, aceştia contestă repertoriul 
teatrului şi succesul in Costa Rica! ... 

. Teatrul sub valul plecărilor 
ŞERBAN IONESCU (in prezent, actor la Teatrul "Odeon"): 

Cind m-am hotărît să plec de la Teatrul de Comedie fusesem 
dat afară, de patru luni, de Glurchescu. in Ideea că peste 
patru luni voi fi reangaJat; numai să se potolească puţin 
spiritele in teatru. Dar mi-am dat seama că nu are nici un rost 
să mă intorc sub directia lui. 
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A fost un scandal pe care nu eu l-am declanşat; eu nu am 
făcut decit, poate, să pun puJină benzină pe foc; nu intru in 
amănunte, pentru că s-a vorbit mult şi probabil că o să se 
vorbească despre mine în continuare ca fiind un amic al lui 
Bachus. Aş vrea să văd unul care nu s-a imprietenit cu el. Şi 
profesia mă impinge la această amiciţie, dat fiind caracterul 
dionisiac al demersului nostru artistle. Dar asta ţine de 
mondenltate. . .  El s-a folosit de acest motiv pentru a mă da 
afară, promlţindu-ml că voi fi reangajat M-am prins că nu va 
fi a,a, pentru că deja vorbeau: .,Vedeţi că e bine fără Şerban 
Ionescu, e llnlfte"; era linişte de mormint. Nu ştiu, dacă asta 
preferă sau asta a preferat ••• ; s-a şi văzut in următoarele 
două stagiuni. 

EMILIA VASILE, economist: Ce pot eu să vă spun e că statul 
de functii al teatrului a fost intocmit de domnul Glurchescu 
acasă, intr-un cerc restrins de .,oameni de incredere", din 
care eu nu am făcut parte. Amintesc faptul că la ora aceea 
eram in-::ă economist la compartimentul "Personal, salarizare, 
organizarea muncii". Domnul Cornel Vulpe a afirmat, in 
ziarul "Ora", că am fost şantajată cu desfacerea contractului 
de muncă de către domnul Găitan şi doamna Demlan dacă nu 
le pun la dispoziţie statul de funcţii. Domniile-lor nu aveau 
nevoie să mă şantajeze, deoarece in calitatea cu care 
fuseseră investiţi de domnul Giurchescu ar fi avut dreptul să 
consulte statul de functii; dar nu au făcut-o. 

ln realitate, singura persoană care rn-e ş_lmtajat a fost 
domnul Glurchescu, ameninJîndu-mă cu desfacerea 
contractului de muncă dacă nu dau o declaraţie scrisă in 
sensul că Vladimir Găitan şi tarina Demian m-au şantajat. 

SANDA TOMA: Şerban Ionescu este singurul căruia i s-a 
desfăcut contractul de muncă. Exact din cauza unor 

spectacole suspendate din cauza beţlllor sale repetate. 
Hotărîrea a fost votată in plen, in consiliul artistle. Au fost de 
acord atunci şi Ducu Darle, şi tarina Demlan. Apoi, Ducu 
Darle n-a avut curajul să-şi ceară transferul de faţă cu 
directorul. ŞI-a trimis hirtiile prin soţle şi asta a fost tot. Dar 
el şi-a aranjat mal intii transferul, apoi a scris in presă şi • . •  "a 
scuipat peste gard". Dacă ar fi intr-adevăr un animator de 
teatru, şi-ar fi făcut unul particular. Marlan Rilea şi-a dat 
demisia, Iar L. Glurchescu 1-a semn'at-o cu condiţia să 
onoreze spectacolele in care joacă, pînă la inlocuire. El bine, 
chiar la o reprezentaţie cu LegAturi primejdioase, in regla lui 
Ducu Darle, Rilea a stat in faţa teatrului şi a refuzat să joace. 

LUCIAN GIURCHESCU: Orice fel de actor poate să plece 
dintr-un teatru. Cind o să constatăm cum se face teatru in 
lume, o să înţelegem că nu este nici o �ramă desfacerea 
trupelor. Marlan Rilea - absolut sigur, după părerea mea - şi
a dat demisia îndemnat de nişte .. .  prieteni din teatru. N-a 
fost întîmplătoare. El a fost distribuit de Tudor Mărăscu in 
rolul principal din Scandal in culise şi a venit la mine şi mi-a 
spus că nu vrea să joace. l-am răspuns că n-a mal repetat de 
un an şi că, dacă refuză rolul, il dau afară, pentru că nu am 
nici o justificare să-I ţin in teatru. s-a răzgîndit Deci, a Intrat 
in repetiţii şi ne aflam în preajma plecării in turneul din Costa 
Rica. Eu am plecat la Copenhaga pentru un control medical 
şi aşteptam bani de la Fundaţia Soros pentru turneu. 
Primesc un telefon de la directoarea adjunctă şi aflu că nu ni 
se mal dau decit cinci mii din douăzeci şi trei de mii, cit mi se 
promiseseră. ln tot teatrul s-a ştiut că turneul a picat Era un 
moment dificil. ŞI, fără nici un motiv, Marlan Rilea şi-a dat 
demisia. Eu am venit la Bucureşti. Găsisem întîmplător o 
formulă ca să supllnim o parte din bani, dind şi eu din 
buzunar ceva. De cealaltă parte am făcut rost prin relaţiile 
doamnei Costlnescu. L-am chemat pe domnul Rilea şi l-am 
cerut să joace pînă Iese premiera cu Scandal in culise. El 
fusese însă învăţat să-şi dea demisia, pentru ca turneul să se 
dea peste cap. 

lntr-o seară, domnul Marlan Rilea a suspendat un 
spectacol: De ce? Aşa, ca să ne facă greutăţi. Tot aşa a 
procedat ţi domnul Găitan; chipurile, era prea puţină lume in 
sală (erau io:;tuşl cîteva zeci de oameni). A trebuit să dăm un 
ordin că se !oacă şi pentru cinci Inşi. Ceea ce nu e cazul, 
oricum. Aşa_ s-a îmbolnăvit brusc şi doamna tarina Demian şi 
am suspendat un spectacol. ŞI foarte Interesant e faptul că 
toate spectacolele care s-au suspendat la Teatrul de Comedie 
în ultimul an au fost din cauza acestui grup de revoltaţi. Să 
nu te superi tu, actriţă care joci rolul principal intr-o piesă 
(tarina Demlan, in legături primejdioase - n.n.), că vine in 
teatru colegul tău (Marlan Rilea - n.n.), lumea este in sală şi el 
refuză să joace?l . . .  După părerea mea, te descaliflcl. Sigur, 
vă pot spune el:  .,bietul Rilea, era atit de supărat, ş i  
Glurchescu ăsta e un ticălos". D e  ce sînt ticălos? Pentru că 
am vrut să-I oferim un rol principal, pentru că dintr-un actor 
de la ultima categorie l-am rldlcat 'ta unul din cele mal mari 
salarii din teatru? Că a-a dus cu Abracadabra la Paris, şi unde 
a vrut, cind a vrut? Alei 11 s-a băgat in cap unor oameni, de 
două grupuri micuţe (pe de-o parte, domnul Alexandru Darle 
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ti sotia dinsului, pe de altă parte, doamna tarina Demlan ti 
domnul Găltan) că trebuie să saboteze activitatea teatrului. 

SANDA TOMA: Cind un teatru iti tot suspendă spectaco
lele, publicul se retrage. Mal ales că după fiecare suspendare 
apărea Informatia in presă. Cine suspenda se ducea fi 
anunta presat Clar, nu? 

Persoana directorului Giurchescu, 
sub microscop 

ŞERBAN IONESCU: Vedeti fi staglunea pe care am lăsat-o 
eu in urmă. N-a mal făcut nimic, s-a ocupat tot de relatiile 
astea tulburi, care caracterizează orice colectiv, nu neapărat 
teatrul, el ele oriunde. ln loc. să le atenueze, IHI dezvoltat, le-a 
sustinut 

ln teatru sint nltte oameni care vor să renunte la el pentru 
că el nu merită. Intr-adevăr, el a pus nltte spectacole, cu ani 
in urmă, la "Comedia", spectacole pe care le-am văzut fugind 
de la Bra,ov; pentru că afa m-am şi Tndrăgostlt de profesia 
asta. El n-a fosf un regizor rău. A fost şi asistent, adică a 
făcut şcoală, dar eu cred că de vină in toată afacerea asta pe 
care trebuie s-o uităm a fost cealaltă parte a colectivului, 
vechii lui prieteni, actorii mal ele-o generatie cu el, care eu zic 
că nu t-au inteles. Noi am fost alături de el cind a venit, dar 
noi am vrut să mergem alături de el cu metodele noastre, nu 
cu metodele lor. 

El nu mal are forta unul creator; are forta unul dlstrugător 
acum. lml pare rău de acest calificativ, dar ăsta este 
adevărul. Cel care-I sint alături n tin intr-o betie, şi asta nu e 
bine. Trebuie să ne dăm seama, fiecare, cind, cit putem. 
Altfel cădem in ridicol. 

Noi, după succesul cu Visul unei nop� de vară, chiar şi după 
succesul cu 3 Havel (a fost un spectacol care a surprins la 
vremea aceea), ellberindu-ne, nu am avut vreme Imediat să 
ne dăm seama ce se întîmplă in lume! A fost ca o explozie. 
Sigur că ne-am luat şi noi puJin lumea în cap. Poate a fost şi 
putlnă Indisciplină, se poate şi asta, ca o răzmerltă. Dar 
echilibrul putea fi restabilit 

Dar conflictul a fost dur, nu am avut răgazul unor tlme-out· 
uri tn cara să ne explicăm fi noi, fi el, defl erau necesare. Ca 
să poti formula o judecată trebuie să ascuiJI ambele părJI. Or 
fi el a refuzat, cred că fi noi am refuzat, fi am păstrat 
continuu conflictul iata. SoiUJia era una singuri: să plece el. 
Eu le-am propus-o acum doi ani colegilor mei. Eu am TnJefea 
ci este un om eera are contract cu teatrul, ara ti el nevoie de 
o penale, deci normal ci nu era bine aă fie dat atari, el doar 
scos de la directie fi lăsat să fie regizor. Oricum, penala nu o 
lua de la trupa noastră, el de la stat Or cred ci merită de la 
statul romln o penale. A muncit nlfte ani Tn Jara asta. 

. 

• LUCIAN .GIURCHESCU: Am auzit ci domnul Găltan a 
afirmat ci eu stau Tn Romlnla ca director pentru ci mi se va 
miri astfel pensia Tn Danemarca. Nu numai ci nu mi se 
mărette, dar anii aceftla nu ae socotesc. Sau pentru o 
pensie in RomAnia, cum crede domnul Şerban Ionescu? 
Dumneavoastră credaJI ci eu, cara nu am casă Tn Romlnla, 
care măninc la restaurant, af putea tril dintr-o penele tn 
Romlnla? Aetea sint glume, nu fac pe nebunul, dar realitatea 
eete că eu cheltuiesc mult din ce cTftlg dincolo, cind vin alei. 

SANDA TOMA: Dureros tn povestea asta Hte, dincolo de 
simpatii fi antipatii, că oamenii acettla au uitat cu desăvtrşlra 
ci Lucian Glurchescu reprezintă o valoare artistică ti că nu 
te poti comporta afa, ca la Ufa cortului, murdirlnd Jocul de 
unde rnăntncl o pnne. 

Apoi, vreau să vi spun ci Lucian Glurchescu eete un om 
in deplină formă - fi mintală, fi artistică -, cu o experlenJi 
acumulată în nişte ani pe diferite meridiane ale globuluL Ca 
dovedi ci eete un regizor foarte bun - faptul ci a-e TntreJinut 
fi ee intretine, Tmpreuni cu familia, din această meeerle. El, 
vi Imaginati ci intr-un context de concurenti lntemaJională, 
daci era un regizor prost, n-ar fi Izbutit 

El este un patriot ti un democrat de cea mal puri speJi. 
Marea lui grefeali a fost ci a luptat cu alte arme - elegante -, 
şi chiar "floreta" a scos-o tirziu din teacă, in apărare. ln 
privinta democratiei pe cara vrea a-o aplice alei, este un Don 
Quijote! 

Anchetă realizată de 
••••••••• OLIVIA ŞIREANlJ-CHIRVASIU 

Din motive de spaţiu, alte Intervenţii vor fi publicate in numArul viitor 

Ce se vede 
Se vede o incrincenare dispropo�ona

tă, din cauza căreia nişte artişti care 
trebuie să creeze impreună lucrează cu 
energie negativă impotriva propriei lor 
creaţi i .  Un teatru care a fost cindva -
inclusiv sub direcVa lui Lucian Giurchescu 
- unul din cele mal bune teatre ale ţării se 
străduieşte, prin contribu�e colectivă, să 
devină unul din cele mai slabe teatre ale 
ţării. Premiere din an in Paşte, spectacole 
medii, care şi acelea se suspendă, o furie 
devastatoare in care grupuri şi Indivizi 
incearcă să se anihi leze reciproc, 
prezentindu-ne un model cit se poate de 
semnificativ al inseşi societăţii româneşti 
actuale. 

Se vede că lupta ambiţioasă pentru 
putere sau măcar pentru .ultimul cuvinr, 
luptă care nu are nici măcar solemnitatea 
violenţei shakespeareene, el doar o tristă 
şi grotescă micime balcanic-dimboviţeană, 
tinde să pulverizeze o trupă plină de 
talente autentice. 

Ce nu se vede 
Nu se yede că l ibertatea ne umflă 

orgoliile pinA la explozie şi nimicire. Nu se 
vede nici faptul că, intr-un moment in care 
cultura este impinsă la marginea societă�i. 
riscind să lasă in afara el, oamenii de 
cultură ar trebui să fie mal solidari ca 
oricind in apărarea nu a micilor drepturi 
sindicale, el a marilor drepturi ale 
splritualltă�i. 

Se vede că motivaVile sint miel, foarte 
administrative şi foarte puţin semnificative. 

Noi nu credem că Lucian Giurchescu işl 
doreşte o pensie de la statul român (ştim, 
de altfel, ce substanţiale sint pensiile 
romăneştil), şi nici că tarina Demian sau 
Vladimir Găltan vor să fie directori (s-ar 
devora intre eli). Noi credem că realul se 
bazează, alei, pe imaginar, şi nu Invers. 

Se mal vede cA de la dictatură la 
democraţie trebuie să trecem - ca un 
blestem - prin anarhie şi  ridicol. 

Dezbina�. vom fi strivi�. 
Urindu-ne Tntre noi, vom fi uri� de to� 

ceilalţi . Nu mai e decit un pas de la 
ignorare şi dispreţ, la ură şl lzgonlre. 

Ce ar trebui să se vadă 
Că putem trece peste meschinele orgolii 

personale pentru a apăra orgoliul nobil al 
Teatrului. 
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